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Verslag Raadsavond Stadsronde, Raadzaal      17 maart 2015 
Verslag: de heer Van Vlodrop 
 
Lokaal energieakkoord 
 
Aanwezig 
Voorzitter: de heer Erckens 
College: Wethouder Van Grootheest 
Griffie:  de heer Vinju 
 
De dames Thieme en Heijne 
Onder andere de heer Geelen. 
Verder enkele ambtenaren en burgers. 
  

De voorzitter heet iedereen om 17.00 uur welkom. Het college heeft beloofd om de raad en ook 
burgers iedere twee maanden te informeren over het lokale energiebeleid. Na een korte inleiding 
door de wethouder gaan raadsleden en burgers in werkgroepen met elkaar in dialoog over het 
onderwerp. De bevindingen worden genoteerd op evaluatieformulieren en worden later besproken. 
Op 16 april 2015 vindt opnieuw een bijeenkomst plaats over dit onderwerp. 
 
Wethouder Van Grootheest deelt mee dat eerder een plan van aanpak is vastgesteld om te komen 
tot een energieakkoord. In navolging van het landelijke energieakkoord gaat Maastricht op een 
aantal thema’s dieper in: industrie, wonen, gebiedsgericht werken, mobiliteit en de voorbeeldfunctie 
van de gemeente. In de kaderbrief wordt aandacht besteed aan de financiële middelen. Er is 
800.000 euro gereserveerd om dit plan uit te voeren. 
Aan een aantal tafels worden de deelnemers bijgepraat over een aantal zaken en kan er een 
discussie over plaatsvinden. Door middel van een aantal filmpjes wordt getoond wat er allemaal op 
dit gebied al in de stad gebeurt bij de verschillende organisaties en partners. 
 
Mevrouw Jansen gaat in op de organisatie van deze sessie. Er zijn drie tafels ingericht op basis 
van de actielijnen in het energieakkoord:  

 wonen en industrie,  

 gebiedsontwikkeling en mobiliteit,  

 organisatie, monitoring en communicatie. 
De deelnemers worden uitgenodigd om bij de verschillende tafels informatie op te halen. 
 
Er wordt nu een film getoond over de ambitie van Maastricht om een klimaatneutrale stad te worden 
in 2030. Daarvoor is samenwerking nodig tussen de gemeente en onder andere organisaties en 
bedrijven in de stad. Cradle to cradle is een duurzaamheidfilosofie. Op basis van die filosofie 
worden producten zo veilig mogelijk geproduceerd en wel zodanig dat ze volwaardig gerecycled 
kunnen worden. In de film wordt een zwembad getoond dat daaraan voldoet. 
Duurzaam bouwen is een onomkeerbare beweging. Ook particulieren moeten zich verdiepen in 
nieuwe duurzame en gezonde materialen. 
 
CDA (de heer Geelen) roept het presidium, de wethouder en de griffie op om te bewerkstelligen dat 
ook burgers bij deze sessies worden betrokken. Verder wordt in de kadernota aandacht 
geschonken aan een plan van aanpak voor het vormgeven van het duurzaamheidskompas. Spreker 
vraagt om een reactie van de wethouder. 
Er wordt nu al een tijdje gewerkt (1,7 fte) aan dit thema. Spreker roept op om de contacten met 
bijvoorbeeld Annemarie van Zijl ook daarin mee te nemen 
 
Wethouder Van Grootheest deelt mee dat eerder de vijf actielijnen zijn vastgesteld om te komen tot 
concrete projectvoorstellen. In de kaderbrief zal aandacht zijn voor de financiën voor concrete 
projecten, maar ook een taakstellend verhaal met zaken die nog niet helemaal helder zijn 
(bijvoorbeeld op het gebied van industrie). 
De wethouder deelt verder mee dat meer mensen (dan de genoemde 1,7 fte) aan dit thema werken. 
Ook bij andere zaken, bijvoorbeeld bij gebouwen en straatverlichting, wordt hier aandacht aan 
besteed en ook met partners wordt op dit gebied intensief samengewerkt. Hij is het dan ook eens 
met de oproep van het CDA. 
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De voorzitter stelt voor om wensen, onder andere over de deelname door burgers, op het 
evaluatieformulier te vermelden. Hij geeft vervolgens ruimte om informatie te verzamelen op de 
verschillende tafels. 
 
Er wordt nu een tweede film getoond. Daarin wordt benadrukt dat samenwerking nodig is met onder 
andere bedrijven, organisaties, maatschappelijke instellingen en bijvoorbeeld scholen om in 2030 
klimaatneutraal te zijn. Maastricht moet minder en op een andere manier energie verbruiken. 
Als voorbeeld wordt de straatverlichting genoemd. Op dat gebied wordt ook ingezet op 
duurzaamheid. Masten en armaturen worden de komende vijf jaar vervangen door led-armaturen. 
Verder wordt er gekeken naar nieuwe technieken; bijvoorbeeld bestrating die overdag licht opneemt 
en ‘s avonds weer uitstraalt. Burgers worden opgeroepen om ook thuis ledlampen te gebruiken. 
 
In een derde film wordt getoond hoe een boerderij duurzaam kan worden gemaakt, onder andere 
met behulp van zonnepanelen. De gemeente Maastricht heeft boeren opgeroepen om mee te doen 
aan proefprojecten. In het voorbeeld is 18.000 kW opgewekt. Dat is 70% tot 80% van de 
energiebehoefte van de boerderij. Het streven is 100%. 
Ook op huizen in wijken komen steeds meer zonnepanelen. Burgers worden opgeroepen om zich in 
de problematiek te verdiepen en uiteindelijk ook zonnepanelen aan te schaffen. 

  
De voorzitter herhaalt zijn oproep om het besprokene goed vast te leggen op evaluatieformulieren. 
Hij bedankt de aanwezigen voor hun belangstelling en sluit vervolgens het overleg om 17.25 uur. 




